
Després de vuit anys en què la CUP s’ha convertit en el 
principal partit de l’oposició, marcant l’agenda política, amb 
propostes que altres partits s’han fet seva com la Via Ver-
da de la Vallalta, i fiscalitzant l’acció de govern, rebutjant 
l’externalització de la recollida d’escombraries o defensant 
la municipalització de l’aigua, ha arribat l’hora d’assumir 
responsabilitats. De no defugir la demanda de canvi que re-
clama la gent. Tots els partits amb representació a l’ajunta-
ment han governat i cap d’ells ha estat capaç de traçar un 
camí il·lusionant per convertir Sant Cebrià en un poble viu 
i participatiu.  

És l’hora de girar full a quatre anys de nefasta gestió. Una 
etapa per oblidar que s’ha tancat amb una alcaldessa, So-
nia Scafa, que passarà a la història per gestionar, en un cas 
únic, les dinou regidories del consistori per la marxa dels 
seus quatre companys de partit, per augmentar-se el sou, 
per no respectar les mocions aprovades i per quedar-se 
al sofà de casa mentre atonyinaven el seu poble l’1-O en 
un cas també excepcional. El malestar amb l’alcaldessa 
ha estat tan gran que fins i tot els treballadors municipals 
van convocar una vaga que van desconvocar a darrera hora 
perquè es va comprometre a aplicar unes mesures que a 
dia d’avui en bona part encara no ha implementat.

El malestar del personal municipal va arrencar, però, amb l’entrada 
dels cinc regidors de l’AVSC al consistori ara fa quatre anys, qües-
tionant la seva tasca amb acomiadaments inclosos i noves exter-
nalitzacions. Convé recordar-ho. Bàsicament perquè aquests cinc 
edils tornen a presentar-se, però en aquest cas en tres llistes dife-
rents, l’alcaldessa amb un nou partit, dos encapçalant l’AVSC, i un 
altre formant part de JxCat. Partits tradicionals o formacions sense 
una base sòlida, com la que va guanyar els darrers comicis i va 
acabar feta  a miques, o d’altres amb interessos clarament perso-
nals (TxSC) han anat externalitzant serveis com la brossa o l’aigua 
convertint aquest darrer bé natural en el més car de la comarca per 
culpa del contracte que van signar el PSC, ICV, TxSC i ERC.

La CUP ha elaborat un programa electoral amb trobades amb veïns 
i assemblees obertes, que aborda els principals reptes del nostre 
poble amb solucions factibles. Ara és l’hora d’un ajuntament amb 
parets de vidre perquè la gestió sigui transparent. Un consistori 
que no s’embranqui en projectes faraònics que es fan d’esquenes 
als veïns, especialment a les urbanitzacions. Un govern que treba-
lli per la transformació social amb propostes valentes en matèria 
d’habitatge o d’educació. Que vulgui ser protagonista en el procés 
de ruptura amb el règim del 78 per ser República.  Que faci del 
feminisme una senyal d’identitat i de l’ecologisme un camp de ba-
talla. Guanyem el canvi, ara CUP!

Guanyem el canvi, ara CUP!
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 PUNT A PUNT

REGENERACIÓ DEMOCRÀTICA. PARTICIPACIÓ 
CIUTADANA I TRANSPARÈNCIA

Fer una auditoria pública a l’inici del mandat per do-
nar a conèixer l’estat de comptes.

No contractar empreses amb comptes en paradi-
sos fiscals com ja han fet una vintena d’ajuntaments 
del nostre país. 

Reunions interdepartamentals periòdiques a 
l’ajuntament per a millorar la gestió municipal.

Establir una borsa de treball per a cobrir les baixes.

Crear un sistema de promoció interna just, trans-
parent i equitatiu per al personal municipal. 

Elaborar una pla d’igualtat entre les treballadores 
i treballadors. Revisar mesures de conciliació o po-
sar-les en marxa sinó existeixen.

A través de la relació de llocs treball, analitzar, 
implementar equiparacions salarials i revisions 
retributives que històricament han estat reclama-
des pel personal per atendre les reivindicacions, per 
exemple, de les treballadores de  l’Escola Bressol.

La nova alcaldessa o alcalde tornarà a cobrar el 
mateix sou que a l’inici del mandat anterior, és a 
dir, un 25% menys del sou que es va pujar l’alcal-
dessa. Qualsevol increment salarial serà extensiu a 
la resta de personal municipal. 

En cap cas la CUP entrarà en negociacions en cap 
candidatura que inclogui l’actual alcaldessa per la 
seva actitud antidemocràtica. 

El nostre programa serà el referent per a arribar a 
possibles acords amb altres partits.

Creació d’un reglament d’usos dels equipaments 
municipals per fugir del clientelisme que ha imperat 
durant aquest anys.

Deixar de cobrar a les comunitats de propietàries i 
propietaris la taxa del Casal d’Avis com ja es fa amb 
les entitats.

Creació del Consell del Poble com a òrgan de parti-
cipació ciutadana per a debatre i proposar a l’ajun-
tament actuacions, solucions i posar sobre la taula 
mancances. Aquest òrgan serà obert als majors de 
16 anys i estarà coordinat per una comissió perma-
nent de participació ciutadana i presidida per l’al-
calde o alcaldessa o regidor o regidora  de l’àrea. 
Aquest òrgan es regularà a través del Reglament 
Municipal de Participació Ciutadana.

Creació del Consell d’infància i adolescència. Un 
ajuntament paral·lel al dels adults on els infants i 
adolescents escolliran els seus representants que 
traslladaran les seves inquietuds a l’alcaldessa.

Creació d’un Consell de Joventut amb la participa-

ció d’entitats juvenils i/o col·lectius de joves que 
no pertanyin a cap associació.

Totes aquelles qüestions rellevants pel poble 
hauran de ser avalades per consultes populars 
amb punts de votació i a través de les noves tec-
nologies.

Processos reals per empoderar la població en la 
presa de decisions, especialment en la política 
d’inversions (pressupostos participatius) incor-
porant l’ús de les noves tecnologies.

Nomenar un síndic local que actuï com a defensor 
del poble i faci d’intermediari entre administració 
i ciutadania i també de mediador entre els veïns i 
veïnes i les entitats financeres en casos de desno-
naments. 

Implementar la Taula d’urbanitzacions, que va im-
pulsar la CUP, com a mecanisme de participació 
de les entitats de les urbanitzacions en la presa 
de decisions.

Promoure consultes populars perquè siguin les 
veïnes i veïns qui tinguin la darrera paraula en els 
projectes i obres per poder recepcionar les urba-
nitzacions perquè les validin. 

Cal un pla de comunicació municipal integral que 
emmarqui els principis bàsics d’actuació i proto-
cols de l’Oficina d’atenció de la ciutadania (registre) 
i l’oficina de la policia local amb criteris de qualitat, 
equanimitat i professionalitat. 

Millorar el servei d’atenció telefònica.

Accés telemàtic dels expedients electrònics a tots 
i totes les regidores de l’oposició per evitar que es 
posin pals a les rodes a l’oposició com han fet els 
diferents govern els darrers anys.  

Crear un APP municipal que englobi tota la comu-
nicació municipal.

Millorar la web municipal i el butlletí electrònic.

Una revista municipal que sigui l’altaveu del que 
passa al poble i no del que fa l’ajuntament i que 
aposti per la informació perquè no sigui una eina 
al servei del Govern.

Publicar al web les mocions, els plens, les actes, 
les retribucions de les regidores i regidors, die-
tes, les convocatòries i tota la informació relacio-
nada amb el consistori.

Millorar la transparència de l’ajuntament des-
prés que en quatre anys hagi caigut d’un 65,85% 
de transparència a un 30,77% sent el segon poble 
més opac de la comarca.

Reactivar i reformular el Consell Municipal d’Es-
ports, el Consell Municipal de Cultura i el Consell 
Municipal de festes.

El programa electoral de la CUP, punt a punt 



3

 PUNT A PUNT  

POLÍTIQUES SOCIALS

En el marc de les competències municipals pro-
moure ajuts i bonificacions a famílies monoparen-
tals,  famílies amb pocs recursos en IBI, brossa i 
escola bressol.

Comptadors de serveis solidaris per garantir els 
serveis de subministrament de les famílies amb 
menys recursos com ja fan alguns ajuntaments. 

Crear una borsa de lloguer social amb els pisos, 
especialment, de la SAREB, tal i com ja s’ha fet en 
alguns municipis. Estudiar les possibilitats que 
dona la llei 4/2016 sobre expropiació temporal 
d’habitatge buit a bancs i grans tenedors. 

Impulsar el banc del temps per fomentar la coope-
ració entre el veïnat. 

Obrir un Ateneu Popular que serveixi d’eix de di-
namització i de cohesió del poble com a punt de 
trobada intergeneracional. 

Potenciar serveis que s’han tancat o s’han reduït 
com el Punt Jove o l’Hivernacle.

URBANISME I HABITATGE

Impulsar una nova ponència cadastral perquè ac-
tualment s’està pagant un IBI amb valors de mercat 
del 2004.  La reducció de l’IBI no pot afectar el ser-
veis que ofereix el consistori perquè és la principal 
font de finançament.  

Fraccionar el pagament de l’IBI en 4 rebuts.

Ponderar la bonificació de l’IBI per a les famílies 
nombroses i reduir l’IBI a les famílies vulnerables.

Bonificació del 50% de l’IBI durant 3 anys, en cas 
de realitzar obres d’aprofitament solar tèrmic, 
solar fotovoltaic, de geotèrmia, eòlic o d’infraes-
tructura de recàrrega de vehicles elèctrics.

Bonificació del 95% de l’Impost sobre Construc-
cions, Instal·lacions i Obres en instal·lacions 
d’aprofitament solar tèrmic o fotovoltaic, de geo-
tèrmia, eòlic o d’infraestructura de recàrrega de 
vehicles elèctrics.

Compromís per lluitar perquè l’església pagui 
l’IBI. 

Modificar les ordenances municipal per augmen-
tar l’IBI els pisos buits. 

Multes coercitives per pisos de bancs sense ús. 

Millorar els camins alternatius d’accés de les ur-
banitzacions, especialment el de can Puig i can 
Xuxa.

Assumir part del cost de les obres de les urbanit-
zacions per a poder ser recepcionades.

Dotar d’un espai per passejar els gossos que es-
tigui adaptat. 

Instaurar la taxa per a pisos turístics per obtenir 
ingressos que reverteixin en polítiques mediambi-
entals.

Cercar una sortida als anomenats pisos fantasma 
de l’avinguda Maresme perquè puguin ser desti-
nats a pisos socials.

Garantir  el dret a l’empadronament.

Finalitzar el POUM posant per davant l’interès ge-
neral als interessos d’un pocs.

Pacificar l’Avinguda Maresme.

Eliminació de les zones blaves a excepció dels dis-
sabtes el matí i els mesos de juliol i agost. 

UN AJUNTAMENT AL COSTAT DEL PROCÉS 
REPUBLICÀ

Avançar des de l’àmbit municipal en la  materialit-
zació de la República. 

Estudiar el desplegament de les lleis socials que 
el TC ha tombat per denunciar i donar resposta a 
les necessitats de les famílies més vulnerables.

Implementar les mocions que han donat suport al 
procés republicà i que mai s’han volgut realitzar 
com el canvi de carrer Miquel Martí i Pol per el de 
carrer de l’1 d’Octubre de 2017. 

SERVEIS MUNICIPALS

No tancar cap servei municipal sense tenir prepa-
rada una alternativa perquè no es tornin a produir 
casos com el del SMALP (servei pedagògic) l’Hiver-
nacle o el Punt Jove, que han estat tancats durant 
mesos fruit de la improvisació del govern.

En les licitacions prioritzar les contractacions de 
cooperatives i empreses d’economia social ate-
nent que és el sistema més just dins el marc de 
competència establert.

L’Ajuntament contractarà energia 100% renovable 
a través de certificats d’origen. Estudiar la possi-
bilitat de canviar de companyia comercialitzadora  
Valorar l’opció d’adherir-se a l’acord marc de l’ACM.

Treballar amb l’objectiu de municipalitzar el ser-
vei d’aigua. Després de reclamar auditories, de 
presentar mocions, que s’han aprovat, per fiscalit-
zar l’empresa SOREA i liderar la campanya “No és 
de rebut”, la CUP es compromet a posar tots els 
esforços en denunciar les irregularitats ja detec-
tades en una auditoria prèvia amb l’objectiu de 
recuperar el servei pel poble i reduir la factura a 
mig termini.

Potenciar la implantació d’operadors de telefonia 
i internet alternatius (xarxa güifi.net), mitjançant 
la cessió d’espais municipals per ubicar antenes. 
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TRANSPORT I MOBILITAT

Creació de la Taula Tècnica del Transport amb re-
presentants de les urbanitzacions i del nucli urbà. 
per revisar l’actual contracte del transport urbà i 
interurbà en la seva integritat, especialment pel que 
fa a les parades i a la freqüència de pas. 

Reduir el temps de recorregut entre Sant Cebrià 
i l’Hospital de Calella perquè ara es triga més que 
abans.

Estudiar la viabilitat d’un transport específic per 
casos de serveis socials, gent de mobilitat reduïda 
i infants o joves.

Transport mancomunat  amb Sant Iscle durant el 
període de vacances d’estiu.  

Tenint en compte que el CAP de referència és a Ca-
net estudiar la possibilitat de establir recorreguts 
de Sant Cebrià a Canet.

Promoure el cotxe compartit amb una app munici-
pal o a través del web de l’ajuntament.

SEGURETAT

Convocar el Consell Municipal de Seguretat amb la 
participació de les entitats especialment les de les 
urbanitzacions després que en quatre anys no s’ha-
gi reunit en cap ocasió malgrat que la normativa diu 
que ho ha de fer anualment.

Exigir a la Generalitat que compleixi amb les seves 
competències.

Tenir els camins nets per no facilitar la feina dels 
lladres i de pas contribuir a la reducció del perill 
d’incendis.

Promoure des de l’ajuntament mesures de segu-
retat entre el mateix veïnat a través de les noves 
tecnologies (APPs).

Recuperar el cos de protecció civil.

POLÍTIQUES FEMINISTES I AMB PERSPECTIVA LGTBI

Tallers d’autodefensa feminista portats a terme 
per dones i per a les dones a través de col·lectius 
que fa anys que hi treballen.

Pla integral contra la violència contra les dones per 
garantir el seu benestar i la seva recuperació.

Promoure el dia de la dona treballadora com un dia 
de reivindicació.

Prioritzar la contractació d’empreses que tinguin 
plans d’igualtat. 

Creació de protocols de prevenció d’agressions 
masclistes i LGBTI-fòbiques per la Festa Major i al-
tres activitats d’oci.

Vetllar per la difusió de campanyes institucionals 
de sensibilització enfront les violències masclistes 
i LGBTI-fòbiques.

EDUCACIÓ 

Implementació del Consell Municipal de l’Educa-
ció.

Recuperar els tallers educatius i emocionals que 
es feien per a les famílies.  

Tornar a instaurar una barem de les quotes a pa-
gar a l’Escola Bressol El Rial en funció dels  in-
gressos familiars. 

Blindar el projecte educatiu de la llar d’infants re-
coneixent el valor de la parella educativa en l’etapa 
inicial 0-3 anys.

Promoure una partida econòmica destinada a sub-
vencionar una part dels llibres o material escolar 
per alumne a l’ensenyament obligatori.

SANITAT

Demanar el trasllat de l’actual CAP a un nou espai 
més ampli on poder separar el servei de pediatria 
i resta de serveis.

Reclamar a la Generalitat la necessitat d’obrir el 
CAP a les tardes.

Reivindicar el servei de pediatria de dilluns a di-
vendres.

CULTURA 

Potenciar la ràdio com a mitjà referent informa-
tiu i cultural. 

Recuperar el  circuit de concerts Essencials, del 
qual Sant Cebrià n’ha sortit per decisió unilateral 
de l’ajuntament. 

Acabar el projecte de la serp de Can Coris per dis-
posar de la primera figura de bestiari del poble. 

Obrir la biblioteca del Pi Gros a les tardes per do-
nar-li vida fora del que és l’horari lectiu.

Obrir el pati de l’escola del Pi Gros fora de l’horari 
lectiu si es requereix.

Fixar una programació estable d’activitats cultural 
més enllà de les fires tradicionals.

Portar el correllengua per promocionar la llengua 
i la cultura catalanes.

Promoure la cultura popular prioritzant les entitats 
culturals de l’entorn. 

ESPORTS 

Un camp de fútbol del poble i per al poble que no 
sigui gestionat per cap empresa privada que co-
hesioni el poble i promogui l’activitat física i valors 
entre la canalla.  

Recuperar el club de bàsquet i potenciar la secció 
de futbol sala. 
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Fomentar la creació d’un club de ciclisme que orga-
nitzi sortides i jornades tant per carretera com per 
muntanya. 

Recuperar actes com la cursa de MTB organitzada 
pels Jabalís Bikers i apostar per la Vallalta Trail, que 
actualment es fa a Sant Iscle per fer-la conjuntament.  

Reformular l’Ironman per evitar les molèsties que 
ocasiona. 

Promoure esdeveniments esportius entre els tres po-
bles de la Vallalta.  

JOVENTUT I INFÀNCIA

Elaborar un Pla local de Joventut amb la  participa-
ció dels joves en el disseny, les comissions de segui-
ment i l’avaluació.

Aprovació dels reglaments dels usos dels equipa-
ments juvenils municipals. 

Esperonar la creació de grups de joves que portin a 
terme activitats al poble de manera autogestionada. 

Barraques joves a la Festa Major.

Establir un conveni amb el servei de taxis per faci-
litar transport els caps de setmana a Sant Pol, des 
d’on es pot agafar el tren. 

Transport públic mancomunat relacionat amb les 
festes majors dels municipis de l’Alt Maresme. 

Enfortir l’Esplai La Maduixa com a únic espai infantil 
i juvenil del poble oferint-li un nou espai. 

GENT GRAN 

Creació del Consell Municipal de la Gent Gran  que 
faci arribar les seves demandes.

Pisos socials i assistits per a la gent gran. 

Contractació de treballadores socials.  

Fomentar les relacions intergeneracionals per 
generar activitats conjuntes. 

MEDI AMBIENT I TERRITORI 

Recuperar l’estudi d’ampliació de la zona de pre-
parc del Montnegre-Corredor per impulsar la recu-
peració de zones vulnerables com és  la Riera de la 
Vallalta com a corredor ecològic. 

Aconseguir l’execució de la via verda que va aban-
derar la CUP  per  connectar els tres pobles de la Va-
llalta.

Moratòria urbanística a l’entorn del parc natural per 
evitar projectes que puguin malmetre el territori.

Recuperació de zones forestals o terrenys de cultiu 
abandonats mitjançant la protecció de nous parcs 
agraris o forestals de forma supramunicipals. 

Crear llocs de treball amb la neteja forestal amb 
programes ocupacionals i de formació.

Incentivar el pasturatge per a la neteja forestal i im-
pulsar la creació d’una escola de pastors al Maresme.

Fiscalitzar serveis externalitzats com el de la bros-
sa per estudiar la seva recuperació. 

Augmentar les bonificacions per ús de la Deixa-
lleria. 

Apostar per un sistema híbrid del porta a porta al 
nucli urbà i el sistema tradicional a les urbanitzaci-
ons ampliant les zones de recollida.

Creació d’un app municipal com a canal àgil per fer 
arribar queixes i suggerències de la població pel 
que fa a la brossa. 

Declarar Sant Cebrià municipi lliure de bosses de 
plàstic  i fomentar l’ús de material reutilitzable.

Promoure energies netes i renovables amb el com-
promís de l’ajuntament a treballar amb companyies 
d’energia verda.

Instal·lar punt de recàrrega per a vehicles elèctrics 
al pàrking de Can Martri. La càrrega serà gratuïta i 
limitada a 2 hores, amb controlador horari, i atraurà 
viatgers al poble. 

Creació d’una zona d’horts públics en terrenys mu-
nicipals. 

Estabilitzar les colònies de gats i dignificar-les. 

Promoure programes de sensibilització i coneixe-
ment de la fauna i flora de l’entorn.

COMERÇ I PROMOCIÓ ECONÒMICA

Treballar per la creació de l’associació dels comer-
ços de Sant Cebrià per conèixer de primera mà les 
seves necessitats. 

Acordar promocions amb les botigues del poble per 
incentivar el comerç local. 

Recuperar la ruta de les tapes dels bars i restau-
rants com a eina de promoció local. 

Reactivar el mercat setmanal especialment amb 
productes de proximitat. 

POLÍTICA TERRITORIAL

Abandonar la política de confrontació d’aquests 
quatre anys amb Sant Pol i buscar la cooperació per 
portar a terme projectes comuns. 

Negociar amb Sant Pol perquè Sant Cebrià tingui un 
tracte preferent en l’aparcament del Parc del Lito-
ral. 

Reformular la Fira de la maduixa i treballar amb els 
tres municipis de la Vallalta. 
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  BALANÇ 15-19

La Junta Electoral impedeix l’última tupinada de l’alcaldessa  

La Junta Electoral Provincial va ratificar la resolució del la 
Junta Electoral de Zona i va tornar a declarar la darrera re-
vista municipal contrària a llei. L’alcaldessa Sonia Scafa va 
recórrer la resolució de la Junta Electoral de Zona, que va es-
tablir que el número 4 de la revista ‘Viu Sant Cebrià’ incomplia 
la normativa en matèria electoral i instava a la seva retirada 
després de la denúncia que va presentar la CUP per la pro-
ximitat dels comicis municipals. La CUP entén que no és ad-
missible la utilització de diners públic per a fins il·lícits i més 
quan l’alcaldessa ja estava advertida que aquesta revista, que 
va fer distribuir a corre-cuita a la brigada municipal, podria 
vulnerar la llei electoral. La CUP va lliurar una setmana abans 
una cinquantena de revistes que seguien als comerços i que 
van lliurar alguns veïns davant la negativa de l’alcaldessa a 
retirar-les. Quan els representants de la CUP van portar-les 
al consistori es van adonar que al mostrador de l’ajuntament 
encara n’hi havia d’exposades. El regidor de la CUP, Dani Tri-
nidad, va agafar la desena de revistes que quedaven i les va 
adjuntar amb les altres presentant la instància. L’alcaldessa, 
però, lluny d’acatar la decisió judicial, va intentar prendre-li de 
les mans amenaçant de trucar a la policia i acusant a la CUP 
de ser uns vàndals, encara que les revistes es van lliurar en 
bon estat.  

Un mandat marcant l’agenda política

Municipalitzem l’agua. Això no és de rebut!

Una sentència del contenciós administratiu 11 de 
Barcelona, que es va fer pública principis de novem-
bre,  donava la raó a l’ajuntament d’Arenys de Munt i 
dictaminant que el municipi maresmenc no ha d’abo-
nar cap quantitat econòmica a Sorea en concepte 
d’indemnització per rescindir el contracte i passar a 
gestionar el servei de forma pública a través de l’em-
presa municipal Aigües d ‘Arenys. De fet, la mateixa 
sentència estableix que és la concessionària, que 
reclamava 666.000 euros, qui deu 345.000 euros a 
l’ajuntament en inversions i millores que no ha realit-
zat malgrat estar contractades.
   La CUP de Sant Cebrià, que sempre ha defensat la 
remunicipalització de l’aigua com a bé públic amb la 
qual no es pot mercadejar, felicita Arenys de Munt 

Amb els treballadors municipals

El ple va aprovar a finals de desembre 
una moció presentada pels grups de 
l’oposició a instàncies de la CUP que 
insta l’alcaldia a pagar íntegrament 
les baixes laborals i a fer un estudi de 
riscos psicosocials, una de les princi-
pals reivindicacions de les treballado-
res i treballadors davant el degoteig 
constant de baixes a l’ajuntament pel 
mal ambient generat i que va desem-
bocar en una convocatòria de vaga 
inèdita en la història del nostre con-
sistori. L’alcaldessa, principal respon-
sable d’aquesta situació per l’excés 
de feina interna que implica governar 
sense regidors i per les externalitza-
cions de serveis que ha portat a terme 
el seu govern, va donar suport també 
a la moció, així com la seva tinent d’al-
calde, Antonia Benítez. L’alcaldessa, 
però, no va complir, un cop més, amb 
la majoria de compromisos.   

per la seva perseverança davant dels interessos dels 
oligopolis i més concretament de Sorea. En aquest 
sentit, com a impulsora d’una auditoria al 2014 on ja 
s’apuntaven irregularitats, la CUP de Sant Cebrià im-
pulsarà, si governa, una nova auditoria més exhausti-
va per ratificar aquestes irregularitats i així tenir una 
base sòlida per poder denunciar el conveni actual 
amb Sorea. Un conveni que va signar l’anterior go-
vern el 2013 amb una vigència de 25 anys que ha pro-
vocat que el rebut de l’aigua s’hagi encarit més d’un 
40%. De fet, Sant Cebrià és el municipi del Maresme 
que paga la factura més alta per consum d’aigua. 
Fruit del malestar per aquest increment desmesurat 
dels rebuts, la CUP va impulsar una campanya sota 
el lema “Això no és de rebut. Municipalitzem l’aigua”.
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En defensa del territori, no al parc de dinosaures!

A finals del 2016, la CUP va liderar l’oposició a un 
gran parc temàtic de dinosaures que una empresa 
polonesa volia construir a Sant Cebrià després 
que els cinc pobles on havia presentat el projecte 
l’haguessin rebutjat.  Els promotors volien ubicar 
aquest parc prop de Vistamar i tots els partits, ex-
cepte la CUP, van signar un document de “bones 
intencions” mostrant la seva predisposició a ne-
gociar el projecte quan aquest encara no estava 
ni definit. La CUP va reclamar als partits que no 
hipotequessin el futur de Sant Cebrià i va fer una 
crida als qui en el seu dia es van mobilitzar contra 
el projecte d’un parc d’aventures a Can Mates, com 
el PSC, a ser coherents en la defensa del nostre 
entorn.  
   També es va posar en contacte amb l’Institut 
Català de Paleontologia (ICP) perquè el Govern i 
l’empresa asseguraven que el projecte compta-
va amb la col·laboració de l’entitat, cosa que el 
seu director va negar rotundament. “L’ICP no està 
elaborant cap informe conjunt amb l’empresa Ju-

1-O: orgull de poble! Vergonya d’alcaldessa!

La CUP va aprofitar la projecció al pavelló a principis d’any del 
documental ‘Octubre’, dirigit per Enric Vila i que narra com es 
va viure el referèndum tant al nostre poble com a les localitats 
veïnes, per mostrar la seva indignació per la presència de l’al-
caldessa, Sònia Scafa, que el dia de la votació es va quedar al 
sofà de casa tot i la repressió que estaven patint els seus veïns 
que defensaven l’escola i que van protagonitzar la resistència 
més llarga de la jornada. La protesta va tenir lloc quan va aca-
bar l’acte quan un grup de militants de la CUP van exhibir car-
tells amb els lemes “On eres l’1-O?” o “Prou cinisme! Compleix 
la moció!” en referència a la seva negativa a canviar el nom del 
carrer Miquel Martí i Pol per el de U d’Octubre de 2017, quan 
es va aprovar en un ple i, per tant, és un acord d’obligat com-
pliment. L’alcaldessa com a màxima representant del poble no 
va fer costat als seus habitants el dia del referèndum, tot i la 
violència policial, inhibint-se sense cap tipus de vergonya . Una 
actitud xulesca que va mantenir l’endemà en la concentració 
de rebuig a l’actuació policial a les portes de l’ajuntament quan 
va respondre als assistents que no havia de donar explicacions 
d’on havia estat el dia anterior.  El govern municipal, a més a 
més, no va emprendre cap acció legal contra l’Estat per la seva 
desproporcionada actuació, que va deixar desenes de ferits, i 
tampoc es va personar com a acusació particular com sí que 
han fet altres municipis catalans que van patir la violència po-
licial l’1-O.

Amb els serveis no s’hi juga: 
tancament del SMAP, Hivernacle i 
Punt Jove

El caos que ha viscut l’Ajuntament amb 
un govern municipal sota mínims ha 
afectat serveis essencials que s’ofe-
reixen a les famílies. És el cas del Punt 
Jove i l’Hivernacle, que amb el pretext 
d’unificar-los sota un mateix paraigua, 
van estar tancats des del mes de juliol 
i fins ben entrat el curs escolar. La su-
pressió de l’Hivernacle va deixar sense 
acompanyament socieducatiu la tren-
tena llarga d’alumnes d’entre 11 i 16 
anys en una situació que es va repetir 
al Punt Jove. Aquest no ha estat l’únic 
servei que l’executiu va eliminar sen-
se tenir una alternativa preparada. Al 
2016, el Govern va suprimir el Servei 
Municipal d’Assessorament Psicope-
dagògic (SMAP), deixant Sant Cebrià 
durant mesos sense cap professional 
que atengués els infants que presenten 
problemes en l’aprenentatge escolar. 
L’executiu va assegurar que el servei es 
restabliria en dues setmanes i així ho va 
transmetre el regidor d’Educació, Dani 
Lienas, a les famílies afectades a la dar-
rera reunió, però de nou va incomplir la 
seva paraula. Ell també va ser el res-
ponsable d’escollir una nova empresa 
pel Casal d’Estiu quan les famílies es-
taven més que satisfetes amb el servei 
que oferia Nara i que va resultar ser un 
autèntic fracàs. El resultat ha estat que 
ara moltes famílies porten els seus fills 
a casals d’estiu de fora del poble.   

Feminisme per canviar-ho tot

El 25 de novembre, Dia Internacional contra la Violència envers 
les dones, la CUP de Sant Cebrià va organitzar un acte al parc 
Puigvert amb un encesa del símbol feminista amb espelmes per 
denunciar les agressions masclistes i revindicar l’autodefensa 
contra el sistema patriarcal. L’acció reivindicativa va acabar amb 
la lectura del manifest de l’Esquerra Independentista contra la vi-
olència masclista i a favor de l’empoderament de les dones.

rapark, ni tenim cap conveni signat amb aquesta 
empresa, a qui no hem donat cap aval científic ni 
els hem autoritzat a utilitzar el nostre nom en els 
seus projectes i no descartem emprendre accions 
legals si detectem que ha estat així”. Amb aques-
ta contundència, el director de l’ICP, Salvador 
Moyà-Solà, rebatia en una carta a l’alcaldessa les 
afirmacions del regidor d’Urbanisme i Medi Am-
bient, Javier Mallo, i de Jurapark, que afirmaven 
que l’ICP hi estava col·laborant. Mallo també va dir 
que l’empresa tirava endavant un parc semblant 
a Adeje (Tenerife), quan estava completament 
paralitzat com va confirmar aquest consistori a 
la CUP.  Setmanes més tard, l’empresa també va 
decidir retirar el projecte a Sant Cebrià per l’opo-
sició de la CUP perquè volia que tots els partits hi 
donessin suport.  La CUP avisa que treballarà per 
aconseguir una ampliació del parc natural com a 
corredor biològic i patrimoni paisatgístic per pre-
servar aquesta zona de forma definitiva de l’es-
peculació.
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Montse Figuerola, cap de llista de la CUP: 

«Hem estat gairebé els únics que hem 
fet oposició, però ara toca governar»

Una candidatura que combina reno-
vació i experiència.
Hem conjugat aquests dos factors. 
És una candidatura completament 
paritària, amb deu dones i onze ho-
mes entre titulars i suplents, que 
combina experiència i renovació, 
fruit de la incorporació de noves mi-
litants a la formació. De fet, només 
set de les persones que ja integra-
ven la darrera llista repeteixen i, per 
tant, catorze s’han sumat al nostre 
projecte.

Com valores el darrer govern?
L’AVSC va entrar molt forta perquè 
deien el que la gent volia sentir, 
però a l’hora de portar a terme els 
seus projectes es van trobar que les 
coses no són tan fàcils com ens van 
vendre. Les lluites internes de gent 
que ni tan sols es coneixia i que te-
nia formes de pensar i de fer total-
ment oposades, unides a la prepo-
tència de l’alcaldessa, han malmès 
el bon funcionament del consistori 
i han demostrat que era un projec-
te fallit. Aquests darrers dos anys, 
l’alcaldessa ha anat dient que ella 
sola podia portar un ajuntament 
sencer o, el que és el mateix, dinou 
regidories i s’ha demostrat que era 
inviable.

La convocatòria de vaga per part 
dels treballadors municipals així ho 
demostra?
És la prova més evident que la mo-
ció de censura, que la secretària va 
aturar, no és que fos necessària, 
sinó que era imprescindible. I això 
ho ha pagat el poble perquè només 
cal veure en quin estat lamentable 
estan les urbanitzacions, sobretot 
Castellà d’Índies. Però això sí, tenim 
més de 400.000 euros invertits en 
un projecte esportiu faraònic sense 
cap pla de gestió.
 
Què és el primer què faries si ets 
l’alcaldessa?
Canviar radicalment la nul·la rela-
ció existent de l’ajuntament amb 
els veïns i implementar la partici-
pació ciutadana en tot allò que ens 

«Ara CUP!» és el lema escollit per 
la CUP. Què voleu transmetre amb 
aquesta idea?  
Portem dos mandats a l’oposició i 
hem fet molt bona feina, de fet hem 
estat gairebé els únics que hem fet 
oposició, però ara toca governar. 
Tots el partits que es presenten a 
les eleccions ja han governat en un 
moment o altre sense que es visua-
litzés cap canvi. Menció a banda me-
reix l’últim mandat que ha estat un 
autèntic desastre i que ha deixat el 
nostre ajuntament en un estat la-
mentable. Els propers quatre anys 
Sant Cebrià necessita gent valenta, 
amb ganes, preparada i amb molta 
força per arreglar el caos ocasionat 
per l’actual “equip de govern” i can-
viar les dinàmiques amb un projecte 
il·lusionant.  

La CUP està preparada per gover-
nar?
Som conscients de les demandes de 
la gent perquè nosaltres no estem 
tancats en despatxos sinó que fem 
carrer. La gent que forma part de la 
nostra llista ha estat o està vincula-
da a les AMPA, a entitats ecologistes 
com Salvem La Vall, a associacions 
de les urbanitzacions com jo ma-
teixa o al CDR i per tant tenim ben 
present quins són els reptes que te-
nim davant.    

  ENTREVISTA

afecta perquè tots som poble. En 
aquest sentit, el primer que farem 
és una auditoria publica per donar 
a conèixer l’estat de comptes. La 
transparència, que aquest govern ha 
fet caure en picat, és un dels pilars 
de la CUP.  

Quins són els principals reptes del 
poble?
En un municipi amb centre urbà, 
masies disseminades i tres urbanit-
zacions, un dels principals reptes és 
unir tots els nuclis entre sí i millorar 
les comunicacions amb els pobles 
veïns amb un transport públic efi-
cient. També necessitem disposar 
d’espais públics, com un ateneu, 
per fer poble. Tampoc podem obli-
dar-nos de la seguretat. Cal refor-
mular el Consell Municipal de Segu-
retat convidant a les entitats i exigint 
a la Generalitat que compleixi amb 
les seves competències.  

Quins són els priniciapls projectes 
que vol fer la CUP?
Hi ha molta feina a fer, però una de 
les nostres prioritats es municipalit-
zar serveis, sobretot l’aigua, el rebut 
de la qual és abusiu. També impul-
sar veritables polítiques socials per 
aconseguir, per exemple, que hi hagi 
més pisos de lloguer i a un preu as-
sequible. Treballarem per penalitzar 
totes aquelles propietats, especial-
ment de bancs, que segueixen sense 
ús de forma especulativa.

I en l’àmbit nacional?
Hem de conscienciar a la gent que 
només podrem avançar socialment 
si Catalunya pot exercir l’autodeter-
minació, un dret per cert que defen-
sa el 80% de la població, voti al partit 
que voti. Però cal determinació per 
part de JxCat i ERC, que ens van ven-
dre que la independència arribaria 
en 18 mesos quan en realitat no hi 
havia res preparat. I el Govern actual 
no passa de les paraules als fets, tot 
és retòrica buida en la seva lluita 
per tenir l’hegemonia de l’indepen-
dentisme. Des de la base, des dels 
ajuntaments, podem fer feina.   


